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Protokół 

z XL Sesji Rady Gminy Kaźmierz 

z dnia 29 października 2013 r. 

 

W dniu 29 października 2013 r. odbyła się kolejna XL po wyborach Sesja Rady Gminy 

Kaźmierz. Miała ona miejsce w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kaźmierzu, rozpoczęła 

się o godz. 18.30.  

 

I. Sprawy organizacyjne. 

Na wstępie Przewodniczący Rady Grzegorz Reinholz powitał wszystkich przybyłych na 

obrady. Następnie radni dokonali wyboru Sekretarza Sesji, którym jednogłośnie 14 głosami 

,,za” został radny Wojciech Taisner. Po stwierdzeniu, że obrady są prawomocne, obecnych 

było bowiem 14 radnych, Przewodniczący przeszedł do odczytania porządku obrad. Nikt  

z radnych nie wniósł poprawek, w związku z czym program został jednogłośnie 14 głosami 

,,za” przyjęty (listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokółu, 

porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokółu). 

W dalszej kolejności radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami ,,za” protokół z poprzedniej sesji, 

który przed sesją jest dostępny do wglądu radnych w Biurze Rady Gminy oraz na stronie 

www.biuletyn.net.pl. 

 

II. Sprawozdania. 

 Analiza oświadczeń majątkowych złożonych Wójtowi Gminy – cyt. frag.:  

,,W analizowanych oświadczeniach majątkowych stwierdzono następujące 

nieprawidłowości: 

imię i nazwisko Nieprawidłowości stwierdzone  

w analizowanych oświadczeniach 

Marek Jakubowski - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Karol Hartwich - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Janusz  Stróżyk - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Maria Sobkowiak - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Piotr Pospieszny -        w części A pkt.2 nie opisano działek  na 

których  znajduje się dom i mieszkanie, 

 

Justyna Wojciechowska - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

http://www.biuletyn.net.pl/


Włodzimierz 

Malinowski 

- nie dokonano skreśleń w tytule 

oświadczenia-zgodnie z odnośnikiem, 

 

Mariusz Pielucha - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Wiesława Kozłowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Violetta Pietrzak - 

Sikorska 

- nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Joanna Minta - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Ewa Spychała - nie dokonano skreśleń w tytule 

oświadczenia-zgodnie z odnośnikiem, 

 

 

Elżbieta Giec - w oświadczeniu kolejnym (figuruje data 

sporządzenia 20.04.2012) wymienione w 

części A VIII dochody nie korespondują z 

zapisami zeznania PIT – 37 za 2012 r. 

- w oświadczeniu ostatnim - brak uwag 

Iwona Maćkowiak - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Barbara Armon                   - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Tomasz Olejnik - nie stwierdzono nieprawidłowości, 

Jolanta Siuda-Lendzion - nie dokonano skreśleń w tytule 

oświadczenia-zgodnie z odnośnikiem, 

- nie określono, czy posiadane składniki 

majątku wymienione w części A pkt  I,II, VIII 

i IX wchodzą w skład wspólności majątkowej 

małżeńskiej, czy stanowią majątek odrębny, 

-    w części A pkt. VIII nie podano dochodów 

współmałżonka z działalności zarobkowej, 

jeżeli są elementem majątku wspólnego, 

- nie podano warunków, na jakich zaciągnięto 

zobowiązanie 

 



 Analiza oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy – cyt. frag.: 

,,Przeprowadzona analiza oświadczeń majątkowych wykazała uchybienia natury formalnej, 

t.j. 

Bąk Alina 

nie stwierdzono nieprawidłowości  

Człapa Marek 

część A punkt II brak wartości działki 

Człapa Michał 

część A punkt II brak wartości i wielkości działki pod domem 

Kąkolewski Dariusz 

część A punkt II  nie wypełniony 

Kosicki Daniel 

nie stwierdzono nieprawidłowości 

Magdziarek Bogumiła  

nie stwierdzono nieprawidłowości 

Mańka Tadeusz 

nie stwierdzono nieprawidłowości 

Marciniak Andrzej  

nie stwierdzono nieprawidłowości  

Ossowski Krzysztof 

nie stwierdzono nieprawidłowości  

Skabara Grzegorz 

nie stwierdzono nieprawidłowości 

Smolarek Zbigniew 

część A punkt X brak podania ilości rat i terminu spłaty kredytu 

Sztelle Mirella 

nie stwierdzono nieprawidłowości 

Szulc Andrzej 

nie stwierdzono nieprawidłowości 

Taisner Wojciech 

część A punkt II brak podania wartości działki”. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał analizę oświadczeń majątkowych Wójta Gminy 

oraz swoją, nadesłaną przez Wojewodę Wielkopolskiego. W obu przypadkach nie 

stwierdzono nieprawidłowości. 



Analizy stanowią odpowiednio załączniki nr 6, 7, 8, 9, 10 i 11 do niniejszego protokółu. 

 Informację o stanie oświaty na terenie Gminy Kaźmierz w roku szkolnym 2012/2013 

przedstawił Dyrektor Gminnego Zespołu Oświatowego Janusz Stróżyk. Powiedział,  

że z informacją tą została szczegółowo zapoznana Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Oświaty i Kultury, jest ona także zamieszczona na stronie internetowej Gminy Kaźmierz  

i w Biuletynie Informacji Publicznej, otrzymali ją także wszyscy radni wraz z materiałami 

na sesję. Wspomniał, że wyniki nauczania w naszych szkołach są bardzo zadowalające, 

przewyższają średnią powiatową. Dodał, że jeżeli są jakieś pytania, to służy pomocą 

(informacja stanowi załącznik nr 12 do protokółu). Zabierając głos Przewodniczący Rady 

powiedział, że radni są zadowoleni z takich wyników. Następnie pogratulował obecnemu 

na sesji Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Kaźmierzu Mariuszowi Pielucha otrzymania 

Brązowego Krzyża Zasługi przyznanego przez Prezydenta RP Bronisława 

Komorowskiego. 

 

III. Interpelacje i zapytania radnych. 

W tej części sesji głos zabrał radny Grzegorz Skabara, który poruszył kwestię wywozu 

nieczystości z bloków przy ul. Bolesława Prusa w Kaźmierzu. Pojemniki bardzo szybko się 

napełniają, są cały czas cyt.: ,,czubate”. Kwestię tę radny zgłaszał już dwa razy. Zadał także 

pytanie Pani Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Kaźmierzu odnośnie wycofanego 

autobusu szkolnego oraz śmieciarki, czy będą sprzedawane.   

 

IV. Dyskusje i decyzje, w tym podjęcie uchwał. 

W dalszej kolejności radni przeszli po podjęcia prawomocnych uchwał. 

Jako pierwsza została wywołana uchwała dotycząca zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2013 – 2030. Zreferował ją Skarbnik Gminy Tomasz Olejnik. 

Wyjaśnił, że w załączniku nr 1 należy zaktualizować kolumny roku 2013 do wielkości zmian 

zaproponowanych w budżecie gminy. W załączniku nr 2 należy dopisać jedno 

przedsięwzięcie, mianowicie rozbudowę boiska w Kaźmierzu. Będą bowiem wykonane 

szatnie. Łączna ilość nakładów to 235 000,00 zł, z czego 15 000,00 zł to wydatki roku 

bieżącego, reszta w roku przyszłym. Wyjaśnił, że jest to umieszczone w części 1a WPF, 

spodziewamy się bowiem dofinansowania tej inwestycji ze środków unijnych, konkretnie  

z programu PROW. Po zakończeniu omawiania uchwały Przewodniczący Rady Grzegorz 

Reinholz odczytał jej treść, radni przystąpili do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 

14 głosami ,,za” podjęli: 



Uchwałę Nr XL/230/13 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2013 - 2030 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

 

Projekt kolejny dotyczył zmian do budżetu gminy na 2013 r. Omówił go również Skarbnik 

Tomasz Olejnik. Zmiany dotyczyły w głównej mierze: 

 dotacji na wypłatę podatku akcyzowego, wypłatę zasiłków stałych, świadczeń 

pielęgnacyjnych, dotacji na wyprawkę szkolną, na wypłatę dodatków dla 

pracowników socjalnych pracujących w środowisku, składki zdrowotne, 

stypendia oraz zasiłki dla uczniów, 

 dostosowania planu do osiąganych dochodów, 

 zmniejszenia planu z tytułu opłaty planistycznej i zajęcia pasa drogowego  

o 50 000,00 zł,  

 zwiększenia z tytułu czynszu i dzierżaw o 6 000,00 zł, odsetek w rachunku 

bieżącym - 3 700,00 zł, o 31 753,00 zł z tytułu opłat za przedszkola, 

 zwiększenia o 15 900,00 zł dochodów z tytułu koncesji alkoholowych, środki te 

przeznaczone są na profilaktykę antyalkoholową i antynarkotykową, 

 zdjęcie kwoty 67 000,00 zł w związku z odstąpieniem od planów modernizacji 

dachu w pałacu – środki przesunięto do działów 852, 926, 921 i 754, 

 w dziale 801 – oświata, są przesunięcia między paragrafami, które bilansują się na 

0, 

 podobnie w dziale 852 – pomoc społeczna. 

Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona na posiedzeniu komisji, radni nie 

wnieśli uwag, dlatego przystąpili po jej odczytaniu do głosowania, w wyniku którego 

jednogłośnie 14 głosami ,,za” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XL/231/13 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kaźmierz na 2013 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 

 

Uchwała kolejna dotyczyła Programu współpracy Gminy Kaźmierz z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2014. Przewodniczący Rady powiedział, że została ona szczegółowo 

omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji, dlatego nie wymaga referowania, w związku  



z czym odczytał jej treść, radni przystąpili do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie  

14 głosami ,,za” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XL/232/13 

w sprawie Programu współpracy Gminy Kaźmierz z organizacjami pozarządowymi oraz  

z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 rok 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 

   

Ostatnia uchwała dotyczyła określenia stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok. 

Przewodniczący Rady powiedział, że była ona analizowana na posiedzeniach komisji. Podatki 

zostały obniżone w trzech punktach z kwot maksymalnych (pkt 2, 5 i 9). Pozostałe stawki 

zostały pozostawione na stopie z obwieszczenia Ministra Finansów: 

1) od 1 m² powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części,           0,74 zł 

2) od 1 m² powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych   

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej,                     21,60 zł 

3) od 1 m² powierzchni użytkowej budynków lub ich części zajętych  

na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym,                                                10,75 zł 

4) od 1m
2
 powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych  

z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o  

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń,    4,68 zł                               

5) od 1 m² powierzchni użytkowej pozostałych budynków lub ich części,   

w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku          

publicznego przez organizacje pożytku publicznego,                                           7,20 zł         

6) od wartości budowli określonej na podstawie art.4 ust.1 pkt 3 oraz ust. 3-7                                        

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych,                                                         2%                                                                       

7) od 1 m² powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów 

i budynków,                   0,89 zł 

8) od 1 ha powierzchni gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne 

retencyjne lub elektrowni wodnych,                4,56 zł 

9) od 1 m² powierzchni gruntów pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności  pożytku publicznego przez organizacje            



pożytku publicznego,                                                                                          0,44 zł                                                                                                       

Mówił, że radni posiadają tabele porównawczą stawek z lat ubiegłych, co roku podwyżki są 

niemal równe. Obniżane stawki były z korzyścią zarówno dla budżetu, jak i dla mieszkańców, 

osób prowadzących działalność gospodarczą. Z uwagi na brak pytań, Przewodniczący Rady 

przeszedł do odczytania uchwały. Następnie radni głosowali,  w wyniku czego 12 głosami 

,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 1 głosem ,,wstrzymującym się” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XL/233/13 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 

 

Na tym temat uchwał został zakończony. 

 

V. Odpowiedzi interpelacje i zapytania radnych. 

Na pytanie dotyczące wywozu nieczystości odpowiedział Zastępca Wójta Marek Jakubowski. 

Powiedział, że jeżeli jest to system selektywny i są podstawione pojemniki, to obowiązkiem 

mieszkańców jest korzystanie z nich. Dziś widział, że spółdzielnia przysłała pracowników, 

którzy sprzątali śmieci, które rozwiał wczorajszy wiatr. Radny Skabara dodał, że te kubły są 

ciągle pełne, nie wie kiedy są wywożone. Zastępca Wójta stwierdził, że administrator 

budynków nie zabezpiecza widocznie właściwej ilości pojemników. Radny Wojciech Taisner 

zaproponował, by zabrać pojemniki, rozdać mieszkańcom worki i problem się rozwiąże. 

Przewodniczący Rady przyznał, że w takich zbiorowiskach nie ma osoby odpowiedzialnej, 

wszyscy znoszą śmieci na jeden stos. Zastępca Wójta stwierdził, że blok to nie jest dobre 

miejsce do miesięcznego przechowywania odpadów, dlatego pod naciskiem i sugestiami 

mieszkańców spółdzielnia mieszkaniowa postarała się dać ,,szansę” takiemu rozwiązaniu. 

Wójt Gminy dodał, że zanim nowy system gospodarowania odpadami wszedł, prezes 

spółdzielni przyjechał, były rozmowy i ustalono taki system zbierania odpadów, jaki jest 

zastosowany. Złożyli prośbę do Zakładu Usług Komunalnych o wypożyczenie pojemników, 

by sprawdzić, ile odpadów będzie wytwarzanych. Pod te potrzeby spółdzielnia miała zakupić 

pojemniki. Okazuje się jednak, że to za mało. Wójt zapewnił, że w dniu jutrzejszym 

wykonany zostanie telefon do spółdzielni, by podstawić więcej pojemników, dla potrzeb 

mieszkańców. Odpady segregowane odbiera raz w miesiącu TP KOM. Podobnie rozwiązanie 

jest w Pólku. Radna Alina Bąk przyznała, że u nich zdaje to rozwiązanie egzamin, 

pojemników jest dosyć.  



Na kolejne pytanie radnego odpowiedziała Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Pani Ewa 

Spychała. Otóż oba pojazdy są na stanie zakładu. Pani Dyrektor zwróciła się z pismem do 

urzędu gminy o wyrażenie zgody na zbycie autobusu, bądź jak nie będzie zainteresowania to 

na jego złomowanie. Nie ma bowiem sensu opłacać za niego podatków i składek z tego 

tytułu. Jeżeli chodzi o śmieciarkę, to będzie ona wykorzystywana do wywozu nieczystości 

stałych z części wspólnej gminy. Radny Skabara spytał, czy autobus będzie wystawiony na 

przetarg, na co Wójt odpowiedział, że tak. Pani Dyrektor otrzyma na to pisemną zgodę.    

 

VI. Wolne wnioski i informacje. 

W tej części sesji głos zabrał sołtys sołectwa Nowa Wieś Pan Bogdan Hałaszkiewicz. 

Chciałby się bowiem dowiedzieć, jakimi argumentami kierowali się decydenci podejmując 

decyzję o budowie dwukilometrowego chodnika na ul. Poznańskiej. Jak mówił sołtys, 

wiadomo, że taki sam odcinek od lat potrzebny jest na ul. Nowowiejskiej. W okolicy 

chodnika na ul. Poznańskiej jest tylko jeden budynek, a na ul. Nowowiejskiej od drugiej 

wojny światowej stoi ich już ponad sto. Sołtys nie wie do kogo się zgłosić w tej kwestii, 

zadaje pytanie, czy zostało wszystko zrobione by uchronić tych mieszkańców sołectwa, 

którzy codziennie walczą o zdrowie a nawet życie. Na ul. Nowowiejskiej jest tak duży ruch, 

że ludzie uciekają przed samochodami do rowów, przy tym rosną potężne drzewa. Sołtys 

mówi, że cyt. ,,nie może tego strawić”, dlatego prosi o bardzo poważne argumenty, dlaczego 

powstała taka sytuacja. Przewodniczący Rady odpowiedział, że to nie Gmina budowała, czy 

projektowała. Owszem radni mogli się nie zgodzić na tę inwestycję, ale wtedy nie byłoby ani 

drogi, ani chodnika. Przewodniczącego też ta kwesta męczy, że w kierunku Brzezna został 

wykonany chodnik w polu, gdzie chodzi jedynie kilka osób na spacery w niedzielę,  

a na ul. Nowowiejskiej, gdzie jest taki ruch, brak jest takiego chodnika. Była to jednak 

kwestia wyboru, była to inwestycja, jak określił ,,narzucona”. Sołtys Hałaszkiewicz 

stwierdził, że ma to rozumieć, jako transakcję wiązaną, na co Przewodniczący odpowiedział, 

że tak, bo była to inwestycja powiatu. Wójt Gminy Wiesław Włodarczak dodał, że kolejny raz 

złożył wniosek o ujęcie chodnika na ul. Nowowiejskiej w planach inwestycyjnych na przyszły 

rok, podobnie jak w Pólku. Ustnie otrzymał nadzieję, rozmawiając z pracownikami starostwa, 

że zostanie ta inwestycja ujęta. Wójt działa konsekwentnie w tym kierunku, to nie jest tak, że 

zostało to odłożone na dalszy plan. Pan sołtys powiedział, że przyjmuje to, że jest to forma 

ustnego zapewnienia. Chciałby jednak przypomnieć, że już dwa lata temu Zarząd Dróg 

Powiatowych zapewniał na piśmie, że na 2012 rok będą zarezerwowane środki finansowe na 

ten cel. Sytuacja ta nie jest dla niego łatwa, być może jest to jednak wynik jakieś pomyłki. 



Przewodniczący Rady myśli, że jeżeli są jakieś słowne obietnice to będziemy się 

mobilizować, a także naszego radnego powiatowego, by walczył. Jest pełen nadziei, że 

chodnik zostanie ujęty w planach inwestycyjnych powiatu na rok 2014. 

Na koniec głos zabrał sołtys sołectwa Radzyny Stanisław Jarząb, który podziękował za 

wykonanie dachu na budynku świetlicy.  

 

VII. Zakończenie obrad. 

Kończąc obrady Przewodniczący Rady podziękował zebranym za przybycie, a o godz. 19.10. 

zakończył oficjalnie obrady XL Sesji Rady Gminy Kaźmierz. 

 

                                                 Obradom przewodniczył: 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Grzegorz Reinholz 

    

 


